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[Ministeren for skatter og afgifter] 

slaget. Men det kan anslås, at omkring 
40.000 personer i dag benytter fradraget, og 
at ca. 15.000 heraf fradrager maksimumsbe- 
løbet på 1.000 kr. De foreliggende oplysnin- 
ger tyder endvidere på, at der for indkomst- 
året 1976 blev fratrukket gaver på i alt ca. 35 
mill. kr., svarende til et indtægtstab for den 
offentlige kasse på op imod 20 mill. kr. Det 
er formentlig rimeligt at antage, at forhøjel- 
sen af grænsen fra 1.000 kr. til 3.000 kr. kun 
vil blive benyttet af de ca. 15.000 personer, 
der i forvejen fratrækker maksimumsbeløbet. 

Under forudsætning af, at alle disse 15.000 
personer udnytter den foreslåede forhøjelse 
på 2.000 kr. fuldt ud, kan provenutabet for 
indkomståret 1979 skønsmæssigt anslås til 
omkring 16 mill. kr., heraf ca. 9 mill. kr. for 
staten. 

Arne Bjerregaard (KrF): 
Det vil sige, hr. minister, at det koster lidt 

mindre, end jeg erindrede det oplyst. Men så 
må det jo være nemmere at få det igennem. 

Lad mig lige sige til hr. Bernhard Bauns- 
gaard, som stadig væk fremfører, at det er 
noget, folk får: jeg er nødt til at gentage, at 
der er ingen, der får noget her. Det er noget, 
man giver. Og det, jeg vil give mulighed for, 
er såmænd, at de, som har bedre råd, får lov 
til at give noget mere. Så kunne det jo gå o-p 

I op. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Enggaard): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til 

skatte- og afgiftsudvalget. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Meddelelser fra formanden: 

Første næstformand (Enggaard): 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Medlemmer af folketinget Heinesen (S), 
Arne Christiansen (V), Ninn-Hansen (KF), 
Arentoft (FP), Niels Helveg Petersen (RV), 
Arne Melchior (CD), Chr. Christensen (KrF) 
og Ib Christensen. (DR) har meddelt mig, at 
de ønsker til udenrigsministeren at stille føl- 
gende: 

Forespørgsel. 
»Hvilke oplysninger kan udenrigsministe- 

ren give om regeringens sikkerhedspolitiske 
overvejelser i lyset af de skærpede internatio- 
nale relationer, der er en følge af Sovjetuni- 
onens okkupation af Afghanistan?« 

(Forespørgsel nr. 15). 

Medlemmer af folketinget Annelise Got- 
fredsen (KF), Arne Christiansen (V), Christo- 
phersen (V), Dyremose (KF), Enggaard (V) 
og Poul Schlüter (KF) har meddelt mig, at de 
ønsker til statsministeren og energiministeren 
at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Hvad vil regeringen gøre for at skaffe 

Danmark tilstrækkelig og sikker energiforsy- 
ning efter regeringens beslutning om at ud- 
sætte brug af kernekraft i det uvisse og op- 
lysningerne om, at der intet konkret forelig- 
ger om et dansk-norsk samarbejde om Nord- 
søgassen?« 

(Forespørgsel nr. 16). 

Der er foretaget ændringer i følgende ud- 
valg: 
Arbejdsmarkedsudvalget (29/1 80): 
Udtræder: Glensgård 
Ny stedf.: Ernst Schmidt 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, onsdag den 30. januar 1980, kl. 13.00. 

Angående dagsordenen skal jeg henvise til 
den i salen opslåede dagsorden. 

. - Mødet hævet kl. 21.56 


